
کرد: صبح ساحل معضلات حاشیه نشینی و چگونگی رفع آن ها را بررسی 

دفاتر تسهیلگری
سرعت بخش توسعه محله ها

خبر  اختصاصی

آنچه در سایه کرونا بر معیشت مردم محروم جزیره هرمز گذشت:

شناور ها به گِل نشستند

توقع ما
هرمزگانی ها همیشه 
به حداقل ها است 

دسترسی به واتس آپ
کارت سرقتی از طریق سیم 

ضعف برخی مدیران استانی مشکلات 
کرده است را بیشتر 

تردد  ممنوعیت  و  کرونا  ویروس  شیوع  دلیل  به  گردشگر  نبود 
کسب درآمد اهالی جزیره هرمز  گردشگران سبب شده تا تنها راه 
و شناور هایی که اقدام به حمل و نقل گردشگران می کردند،سلب 
بلکه  مردم  جان  تنها  نه  که  ناخوانده ای  مهمان  شود.کرونا 
چرخش  با  و  کرده  مواجه  مشکل  با  را  بشری  جوامع  اقتصاد 
آزادانه خود، زندانی پر از سلول های خانه نشینی و گرسنگی را در 
کرونا تیر خلاص  که  کرده است.یکی از مکان هایی  جهان ایجاد 
را به معیشت مردم زد و تامین نیاز های اولیه را دچار چالش کرد، 

گردشگران درآمد  که مردم آن مستقیما از طریق  جزیره هرمز بود 
کسب می کردند.این جزیره به دلیل دارا بودن مکان های تاریخی 
همواره مورد توجه مردم سراسر جهان بوده و هر ساله در فصول 
مختلف سال به ویژه تعطیلات عید، گردشگران زیادی را به خود 
کرونا در جهان و ممنوع شدن  جذب می کرد.اما با ظهور ویروس 
تجمع و سفر های غیر ضروری تنها راه معیشت مردم جزیره هرمز 
بسته شده است.در این بین شناور های دریایی که وظیفه حمل 

و نقل مسافران را بر عهده داشتند،...

از فوتبالیست های به نام هرمزگان بود و همیشه سعی داشت 
که به  را برای تیمش انجام دهد. اعتقاد دارد  بهترین بازی ها 
آنچه که دلش از فوتبال می خواست رسیده است و  البته بر این 
نرسیده  فوتبالی خودش  آرزوهای  تمام  به  که  این  باور است  
و شاید برای خیلی از فوتبالیست ها هم این اتفاق بیفتد و به 
صبح  اختصاصی  گوی  و  گفت  نرسند.  خواسته هایشان  تمام 
ساحل را با این پیشکسوت فوتبال هرمزگان با هم می خوانیم. 

.وی  است   ۱۳۵۳ شهریورماه  یکم  متولد   رحمانیان  شهرام 
کرد و فوتبال  دوران ورزشی خود را در تیم برق بندرعباس آغاز 
مدارس همیشه جذابیت خودش را دارد. در فوتبال آموزشگاه 
جذب  و  شدند  می  دیده  ها  فوتبالیست  از  خیلی  که  بود  ها 
فوتبال  که  دارم  باور  را  این  شدند.  می  استان  های  باشگاه  
بکند.  ما  باشگاهی  فوتبال  به  زیادی  کمک  تواند  می  مدارس 

فوتبال در بندرعباس مثل گذشته زنده نیست.

پیشکسوت فوتبال هرمزگان  :

استاندار اعلام کرد:

سرپرست پلیس فتا استان هرمزگان خبر داد:

نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی:
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آیا طلا ارزان می شود؟

بندرعباس کجا، کوبه کجا!!!

یادداشت روز

یادداشت روز

به چه  ابتدا دید قیمت دلار  باید  این سوال  به  پاسخ  برای 
کتورهایی وابسته است. وابستگی قیمت طلا در ایران با  فا
کند  که قیمت دلار کاهش پیدا  دلار باعث می شود در صورتی 
کند. اما نکته  کاهش قیمت را تجربه  بازار طلا نیز متاثر از آن، 
کاهش قیمت این روزهای دلار می تواند توافق  مهم درباره 
بلوکه  دلارهای  شدن  آزاد  برای  عراق  تجارت  بانک  با  ایران 
و  ایران  ساله  تجاری 25  قرارداد  شدن  نهایی  و  ایران  شده 
کاهش تقاضا در بازار،  که با افزایش عرضه و  چین باشد. چرا 
کاهش خواهد یافت. حتی این احتمال وجود دارد  نرخ دلار 
با نهایی شدن قرارداد تجاری با چین در مبادلات تجاری، 
کاهش ارزش دلار قیمت طلا  کل حذف شود. با  دلار به طور 
را  نکته  این  باید  اما  کرد.  خواهد  پیدا  کاهش  کشور  در  نیز 
که این اتفاقات چقدر می توانند به صورت  گرفت  نیز در نظر 
که مرداد ماه  کاهش قیمت ها اثر بگذارند. چرا  پایدار روی 
امسال با ورود ارزهای ونزوئلا، احتمال قطعی شدن قرارداد 
25ساله ایران با چین، اثر توافق ارزی ایران با عراق، تزریق ارز 
توسط بانک مرکزی به بازار و بازگشت ارزهای صادراتی بنا بود 
خ نداد.  کند اما متاسفانه این اتفاق ر کاهش پیدا  قیمت ارز 
باید دید این بار برنامه دولت برای کنترل بازار دلار چه خواهد 
بود. آیا تزریق روزانه چند میلیون دلاری به بازار منجر به مهار 
کاهش ارزش دلار  قیمت دلار خواهد شد یا خیر. علاوه بر این 
تولید  افزایش  ایران،  تجاری  تراز  شدن  مثبت  به  کشور،  در 
تولید  است.  وابسته  صادرات  رفتن  بالا  و  داخلی  ناخالص 
کالاها و خدماتی است  ناخالص داخلی در واقع ارزش تمامی 
کاهش  برای  تولید می شود. پس  کشور«  که در »درون یک 
که پروسه ای زمانبر  کشور رونق بگیرد  نرخ دلار باید تولید در 
گذار خواهد  است. برای بالا رفتن این تولید نیاز به سرمایه 
بود. سرمایه گذاران نرخ رشد کشورها را با هم مقایسه می کنند 
تا ببینند بهترین فرصت های سرمایه گذاری در کدام کشورها 

گزارش های تولید ناخالص داخلی  فراهم است. آنها از روی 
حال  در  اقتصاد  از  بخش هایی  چه  که  بفهمند  می توانند 
رشد و چه بخش هایی در حال نزول هستند. این قضیه به 
سرمایه گذاران کمک می کند که تشخیص دهند سرمایه های 
کنند. عامل موثر دیگر تراز تجاری  کدام حوزه  وارد  خود را در 
است. مجموع تجارت خارجی کشور در 5 ماهه اول سال ۹۹، 
که از این رقم،  معادل 2۴ میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار ثبت شد 
سهم صادرات ۱۰ میلیارد و ۹۰۰ میلیون دلار و سهم واردات 
به وضوح  اعداد  بود. همین  و ۷۰۰ میلیون دلار  ۱۳ میلیارد 
نیاز  کشور  برای  اساسی  کالاهای  خرید  که  می دهد  نشان 
کشور داشته است. حال آنکه ما برای مثبت  به خروج ارز از 
کشور وارد  شدن این تراز نیاز داریم تا با رونق صادرات، ارز به 
کشور  که بر  شود.نکته مهم دیگر تحریم های ظالمانه است 
اعمال شده است و همین تحریم ها باعث شده تا کشورهای 
کار  کنند و این  که متعلق به ما است را بلوکه  دیگر، ارزهایی 
کشور سخت می کند. اما خوشبختانه با پیشی  را برای اداره 
گرفتن بایدن از ترامپ در نظرسنجی ها می توان به پایان این 
کاهش قیمت دلار، ورود سرمایه  تحریم ها امیدوار بود و با 
گذاری و  کشور، بالا رفتن امنیت سرمایه  گذاران خارجی به 
کشور نیز رشد قابل توجهی داشته  رونق صادرات تراز تجاری 
نیز  طلا  قیمت  کاهش  به  منجر  قطعا  موضوع  این  باشد. 
کتور در تغییر قیمت طلا، اونس جهانی  خواهد شد.آخرین فا
افزایش  کرونا  ویروس  شیوع  با   ۹8 سال  اواخر  از  که  است 
که از حدود ۱5۰۰ دلار به بالای  کرد به طوری  قیمت را تجربه 
معتقدند  کارشناسان  است.  رسیده  اونس  هر  در  دلار   ۱۹۰۰
که قیمت اونس جهانی ممکن است تا 2۴۰۰ دلار هم پیش 
که با  کارشناسان معتقدند  کند اما از سوی دیگر برخی  روی 
کرونا در جهان و بالا رفتن رونق اقتصادی در  کنسن  توزیع وا
دنیا احتمال ریزش قیمت طلا وجود خواهد داشت. جالب 
است بدانید در سال 2۰۱۱ نیز اونس جهانی طلا افت و خیز 
کارشناسان  کرده است و برخی از  بیش از ۶۰۰ دلاری را تجربه 
کاهش نرخ دلار در  که تاریخ تکرار خواهد شد. با  معتقدند 
اونس جهانی  کاهش قیمت  و  تراز تجاری  رفتن  بالا  کشور، 
نمی توان  اما  بود  خواهیم  نیز  طلا  قیمت  افت  شاهد  قطعا 

کرد. زمان دقیقی را برای وقوع آن پیش بینی 

شهر  شورای  اعضای  شد.  منتشر  بود  درراه  که  خبری 
»کوبه«  شهر  با  بندرعباس  خواهرخواندگی  طرح  بندرعباس 
گفته  رساندند.  تصویب  به  را  ژاپن  بزرگ  شهر  ششمین 
ژاپن  کوبه  شهر  مسئولان  سوی  از  پیشنهاد  این  می شود 
طرح  مخالفان  علیرغم  نشست  این  در  است.  ارائه شده 
خواهرخواندگی، این طرح به تصویب رسید. پیش از تصویب 
ایتالیا،  »باری«  بندر  شهرهای  با  بندرعباس  طرح،  این 
خواهرخوانده  فرانسه  کشور  از  شهری  و  جنوبی  کره  بوسان 
که در محافل خبری چند سال پیش به  شده بود. آن گونه 
گوش رسید، پیش ازاین استان هرمزگان چنین پیمانی را با 
برقرار  و عمان  ترکیه، چین، روسیه  کشورهای  شهرهایی در 
کرده بود. بر اساس این طرح، دو خواهر از یکدیگر چیزهایی 
می آموزند. تبادل فرهنگی شکل می گیرد و تجربیات دو شهر 
در اختیار طرفین قرار می گیرد. امضای تفاهم نامه هایی چون 
خواهرخواندگی با شهری در ژاپن و یا در هر نقطه دیگری در 
جهان، نه باید تنها یک قرارداد باشد و هیچ تأثیری در شهر 

طرح هایی  چنین  که  آقایانی  باشد.  نداشته  مردم  زندگی  و 
قراردادها  این  بدانند  خوب  را  این  می کنند  تصویب  را 
معتقدند  طرح ها  این چنین  موافقان  می کند.  ایجاد  توقع 
کشورها ایجاد  خواهرخواندگی بین شهرها تعهد سیاسی بین 
شکل  آن ها  بین  آموزشی  و  فرهنگی  ارتباطات  و  نمی کند 
کرد  می گیرد. با خواهرخواندگی می توان فرهنگ ها را منتقل 
کنون بندرعباس  تا کرد.  از تجربیات دیگر شهرها استفاده  و 
با  و مسئولان  دنیا خواهرخوانده شده  با شهرهای مختلف 
طرح ها  این  تصویب  از  شادی  با  دوربین ها  جلو  گرفتن  قرار 
پای  که  طرح هایی  چنین  تصویب  به خودی خود  گفته اند. 
کشور در میان باشد  بندرعباس به عنوان پایتخت اقتصادی 
بسیار غرورآفرین است. نکته مهم در تصویب چنین طرح ها، 
که قرار است  آینده اجرای طرح است. به راستی ما چه داریم 
به عنوان  ژاپن  بیاموزند.  ما  از  آسیایی  و  اروپایی  کشورهای 
خودرو  حوزه  در  به ویژه  دنیا  اقتصاد  اول  قدرت های  از  یکی 
و  آموزشی  فرهنگی،  شاخص های  تمام  در  که  الکترونیک  و 
کلان شهرهای  از  بالاتر  حتی  گردن  سرو  یک  و...  اقتصادی 
ایران قرار دارد، چه چیزی قرار است از ما بیاموزد و مسئولان 
اختیار  در  را  خود  تجربیات  است  قرار  حوزه ای  چه  در  ما 
کره جنوبی و یا شهر باری  کوبه ژاپن یا بوسان  مسئولان شهر 
بندرعباس  از خواهرخواندگی  قرار دهند. سال هاست  ایتالیا 
کره جنوبی  با شهرهای مختلف جهان ازجمله شهر بوسان 

گذشت سال ها تا به امروز هیچ مسئولی نه  می گذرد. پس از 
در استانداری و نه در شهرداری بندرعباس و نه هیچ مقام 
دیگری از نتایج این همه خواهرخواندگی با مردم بندرعباس 
این همه  نسبت  مشخص  مردم  برای  است.  نگفته  سخن 
که تا امروز تصویب شده چقدر در زندگی  طرح خواهرخواندگی 
تأثیرگذار بوده  و  بندرعباس ملموس  ساحل نشینان و مردم 
گذشت چندین سال از تصویب این طرح ها،  است. آیا پس از 
آقایان به هدف خود از تصویب طرح ها دست یافته اند یا خیر؟ 
نبود روح مطالبه  و  متأسفانه نجابت مردم استان هرمزگان 
با خیال راحت  که مسئولان  باعث شده  آنان  گری در میان 
دست به تصویب طرحی بزنند و هرگز به عواقب خوب یا بد 
آن فکر هم نکنند چون مطمئن هستند در آینده هیچ قشری 
این  مردم  انتظار  کرد.  نخواهند  بازخواست  آن ها  از  مردم  از 
گاهی بخشی به  که آقایان مسئول برای شفاف سازی و آ است 
جامعه، با مردم از اجرای طرح های خواهرخواندگی بگویند. 
کدام مقام مسئولی باید از حال وروز خواهرخواندگی  به راستی 
مبادا  بگوید؟  سخن  مردم  با  جهان  شهرهای  با  بندرعباس 
این  به  آقایان  تفریحی  سفرهای  صرفاً  طرح ها،  این  اجرای 

کجا. کوبه  کجا،  کند. به راستی بندرعباس  شهرها را تسهیل 
طرح های  تصویب  دستاوردهای  که  می شود  پیدا  کسی  آیا 
خواهرخواندگی بندرعباس با شهرهای مختلف دنیا را برای 

کند.؟ مردم تشریح 

مریم دهقان
خبرنگار اقتصادی

محرومیت مردم هرمزگان از 
دریافت خدمات رادیو لوژیست 

تأمین  درمان  مدیر 
گفت:  هرمزگان  اجتماعی 
بیمه   ۷22 و  هزار   88۴
اجتماعی  تأمین  شده 
دریافت  برای  استان  این 
خدمات رادیولوژی از بخش 
رو  روبه  با مشکل  خصوصی 
امیری  مریم  هستند.دکتر 
از  افزود:  ایرنا  با  وگو  درگفت 
که رادیولوژیست های هرمزگان قرارداد  حدود 2 سال قبل 
کردند، این  خود را به صورت یکطرفه با این سازمان قطع 
مشکل بوجود آمده و هجمه مردم به بیمارستان با توجه 
این  داد:  ادامه  است.وی  شده  بیشتر  کرونایی  شرایط  به 
از  آنان  های  مطالبه  همه  زمان  آن  در  که  است  درحالی 
سوی سازمان تأمین اجتماعی پرداخت و صفر شده بود، 
کز رادیولوژی خصوصی در سطح استان محدود  تعداد مرا
است اما همین مساله برای  بیمه شدگان تأمین اجتماعی 
در این استان مشکل ساز شده است.مدیر درمان تأمین 
مساله  این  رفع  برای  اظهارداشت:  هرمزگان  اجتماعی 
استان  این  های  رادیولوژیست  با  مختلفی  های  نشست 
که یک  برگزار شده و مدتی پیش نیز 2 نشست برگزار شد 
برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  رئیس  ریاست  به  نشست 
هرمزگان در محل آن سازمان و با حضور مدیرکل دفتر امور 
پزشکی،  نظام  سازمان  استانداری،  فرهنگی  و  اجتماعی 
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی، نماینده بیمه های 
کرد: نشست  پایه و تکمیلی برگزار شد.امیری خاطر نشان 
با  پزشکی  علوم  دانشگاه  درمان  معاونت  محل  در  دیگر 
حضور سازمان نظام پزشکی، معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشکی، نماینده بیمه سلامت، بیمه های تکمیلی و رئیس 
که در هر 2 نشست برای  انجمن رادیولوژیست ها برگزار شد 
عقد قرارداد با رادیولوژیست ها اعلام آمادگی شد.وی یاد آور 
کان  شد:با تجه به نیاز بیمه شدگان به این خدمات ،کما
آمادگی خود را برای عقد قرارداد با همه رادیولوژیست های 
یک  جمعیت  از  نیمی  مشکل  تا  می کنیم  اعلام  هرمزگان 

میلیون و ۷۰۰ هزار نفری این استان حل شود.

میز خبر

کریمی محمد خدا
khodakarimimohammad@
gmail.com@gmail.com 

سالانه ۱۰ هزار واحد 
مسکونی در هرمزگان 

ساخته شود
   گروه سیاسی// 

کنون هزار و ۳22 واحد  گفت: از ابتدای سال تا استاندار هرمزگان 
مسکن مهر در هرمزگان تکمیل شده است.

ستاد  نشست  در  همتی  فریدون  ساحل،  صبح  گزارش  به   
بازآفرینی شهری و شورای مسکن هرمزگان افزود: هزار و 52۱ 
می رسد. برداری  بهره  به  جاری  سال  پایان  تا  نیز  دیگر  واحد 
گفت: هرمزگان در شاخص تعادل توزیع درآمد در مناطق  وی 
کشوری برخوردار  شهری از وضعیت بهتری نسبت به میانگین 
گرفتن  گفت: تا سال ۱۴۰5 با در نظر  است.استاندار هرمزگان 
در  مسکونی  واحد  هزار   ۱۰ سالانه  باید  جمعیت،  رشد  نرخ 

هرمزگان ساخته شود.
همتی افزود: از این شمار هزار واحد مسکونی باید سالانه برای 
دهک های اول تا سوم، با مشارکت و کمک نهاد های حمایتی، 
صورت  مطالعات  با  گفت:  شود.وی  ساخته  دولت  و  خیران 
گرفته تولید مسکن برای دهک های چهارم تا هشتم سالانه 
۴ هزار و ۷۰۰ و دهک های هشتم تا دهم هم چهار هزار و ۳۰۰ 

واحد خواهد بود.
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